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1. Nyt fra IST 
 
 
 
 
 
 

MUS: JBN har afholdt MUS med de fleste forskningsledere 
og takker for gode samtaler.  
Studierejsekonto: Ansøgningsrunde 1. marts. Overraskende 
mange har ikke fået læst retningslinjer og har ikke medsendt 
abstract. Der er mulighed for at (gen)ansøge inden 1. august. 
Der kan også søges til online konferencer.   
Økonomi: Forventning om at budgetter, annuum og 2021-
saldi bliver overført inden periode 3 lukker og næste 
Forbrugsopgørelse rundsendes.  
Der er fortsat ikke (brugbare) tal for 2022-forbrug.  
Der er ansat en ny økonomimedarbejder på IST-sekretariatet, 
Heidi Inger Nielsen. Heidi er pt. ansat hos FSØ og begynder 
på IST 1. maj 2022.  
 

2. Nyt fra  
Administrationen 
 
 
 
 
 
 
 

Opstarten af det nye økonomisystem går fornuftigt. 
Opgørelser for projekter er dog ikke korrekte endnu. Der 
sendes derfor ikke Grant Economy-opgørelser til 
bevillingshaverne endnu.  
HR-systemet har fortsat mange fejl. Løsningstidspunkt 
ukendt. 
Der er nye regler fra revisionen omkring dokumentation for 
løn på projekter. Fremadrettet vil medarbejdere og 
bevillingshavere skulle have mails omkring lønompostering.  

Referat 
Emne: Forskningsledermøde 
Dato og tidspunkt: Torsdag den 7. april 2022 kl. 10.00-11.30 
Sted: Teams 
Deltagere: Institutleder Jesper Bo Nielsen (JBN) 

Almen Praksis: Jens Søndergaard (JS)  
Brugerpersp. & Borgernære indsatser:  
Birgitte Nørgaard (BN) 
DaCHE Sundhedsøkonomi: Dorte Gyrd-Hansen (DGH) 
Klinisk Farm., Farmaci & Miljømedicin: Kim Brøsen (KB) 
Sundhedsfremme: Pernille Tanggaard Andersen (PTA) 
IST-sekretariatet: Line Bach Ulstrup (LBU) - referent 

Afbud fra: Epidemiologi, Biostat. & Biodemo.: Kaare Christensen (KC) 
CMSS: Lisa L. Froholdt (LLF) 
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3. Nyt fra SUND 

 
 
 
 
 
 
 
4. Nyt fra råd  

og nævn 
 

5. GDPR 
 
 
 
 
 
 
6. Arbejdsmiljø 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
7. NytSUND 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Der kommer snarest nærmere information fra sekretariatet.  
 
Referater fra institutledermøder er online.  
Der er sendt mail til forskningslederne omkring Marie Curie 
og Inge Lehmans programmet (DFF) til talentudviklingen for 
yngre kvindelige forskere. Forskningslederne sender navne til 
JBN/LBU.  
FREJA: System til registrering af UV. Kommende proces for 
implementeringen af SUND-FREJA.  
 
Der arbejdes på en ny budgetmodel for SDU.  
 
 
På IST arbejdes der for at fastholde det samme høje niveau 
for GDPR. Der er en udfordring med kvalitative data, der 
primært behandles i NVivo, der ikke kan bruges på S4.   
Man er opmærksom på den store udfordring i SDU’s centrale 
GDPR-udvalg, og der arbejdes på en løsning. IST’s GDPR-
udvalg arbejder også på en midlertidig løsning.  
 
Der er udarbejdet handlingsplaner på baggrund af APV. De 
fleste fysiske problemstillinger er løst, men nogle udfordringer 
bl.a. omkring bygningerne, kan ikke løses inden flyt til 
NytSUND. De psykiske bemærkninger arbejdes der løbende 
med, både i de lokale grupper og på tværs af 
arbejdsmiljøgruppen.  
Flytning til NytSUND: Man fastholder som udgangspunkt den 
nuværende organisering, men da IST’s laboratorier kommer 
til at ligge tæt på IMM’s, kan det måske give mening at 
organisere sig anderledes senere hen. Tilsvarende vil det 
måske være hensigtsmæssigt at ændre på organisering 
blandt forskningsenhederne. Det vil ikke blive vurderet før 
efter flytningen.  
 
Flytning til NytSUND: Der er en god proces i gang på de 
enkelte enheder, så alle kan tilpasse lokale forhold og ønsker. 
Der er også indgået tilfredsstillende aftaler med IST’s 
eksterne lejere.  
Det ser fortsat ud til, at der vil blive fint plads til IST.  
Flere mødelokaler ser ud til at være sat op til afholdelse af 
hybridmøde. 
BN: Der er lidt bekymring for, at der ikke bliver lokaler til 
afholdelse af hybridundervisning. JBN: Der er gjort 
opmærksom på, at der også skal være mindre møderum med 
det nødvendige IT-udstyr til rådighed.  
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8. SoMe 
 
 
 
 
9. Bordet rundt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Ved seneste møde blev det aftalt, at alle enheder skulle finde 
en/to SoMe-ansvarlige. Der vil blive arrangeret et møde for 
gruppen i løbet af foråret. 
F-lederne sender navne til LBU.  
 
BN: Intet 
PTA: Studielederen er stoppet. Teresa Holmberg fra SIF er 
nye studieleder, og Gabriele Berg-Beckhoff og Leena Eklund 
er nye vicestudieledere. Enheden er ved at være ”post 
COVID” – mange er tilbage på kontoret og der er gang i 
ansøgningsprocesser.  
JS: Enheden har fundet et godt leje mellem fysisk og 
hybridtilstedeværelse. Mange ansøgninger undervejs.  
Der er nedsat et udvalg, der skal se på honorarstrukturen i 
Almen Praksis, JS og DGH er i dialog omkring hvordan 
DaCHE bedst inddrages.  
KB: Der er fint fremmøde på enheden. Man arbejder godt 
med fordeling af kontorer på NytSUND. Der er udarbejdet en 
forskningsstrategi for den samlede enhed (Klinisk 
Farmakologi & Farmaci og Miljømedicin), og det har været en 
spændende proces.   
DGH: Det går godt på enheden, og man er tilbage med 
samme fysiske tilstedeværelse. Enheden tager på to-dags 
seminar i juni. 

 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Line Bach Ulstrup 
Sekretariatsleder 


